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en juliol de 2015 només hi havia un 6%, 6% de l’administració 
digitalitzada, quan hi havia altres administracions públiques 
que estaven en el 40 i en el 50% . La deixadesa en què vam 
trobar este tema clama al cel .

En este sentit, he de dir-los que estem dins d’una nova etapa, 
no només per l’esforç que està fent la mateixa administra-
ció de La Generalitat per la seua digitalització, en la línia 
que vosté diu, òbviament, sinó que després el 10 de juliol 
de l’any passat es publicà al diari oficial de La Generalitat 
un nou conveni marc entre La Generalitat, les tres diputa-
cions provincials i la Federació Valenciana de Municipis i 
Províncies . Fins a eixe moment, les actuacions en digitalitza-
ció de les administracions es regien per un vell conveni subs-
crit en juliol de 2008, prorrogat en 2016 fins al desembre de 
2017 .

D’acord amb eixe conveni, s’aconseguix centralitzar les 
plataformes de serveis telemàtics per a entitats locals en 
una plataforma unificada instal·lada en els sistemes de La 
Generalitat des d’on s’oferixen els serveis d’administració 
electrònica als ajuntaments i mancomunitats que volen utilit-
zar-la: punt d’accés general, registre Geiser, portafirmes, 
sistema d’informació administrativa de l’estat, punt central 
del registre de l’estat .

Amb este nou conveni es vol establir una estratègia única i un 
full de ruta clar per a aconseguir una administració electrò-
nica moderna a la Comunitat Valenciana .

Per això, a l’octubre de 2018 es va convocar la comis-
sió multilateral de les administracions electròniques de la 
Comunitat Valenciana, en la qual s’aprovà la creació d’una 
comissió tècnica per a concretar la consecució dels objectius 
del conveni, la qual ja està en funcionament i ha definit cinc 
línies de treball . Una, establir una estratègia d’administració 
electrònica comuna amb guies i documents concrets de 
suport orientats a les entitats locals . Dos, estudiar les eines 
tecnològiques més adequades . Tres, atendre necessitats de 
formació dels empleats públics . Quatre, impulsar la disponi-
bilitat de recursos de tecnologies de la informació i arxivers 
en les entitats locals . I, cinqué, millorar les xarxes de comuni-
cació entre les administracions .

Més enllà d’este conveni, des d’abril de 2016 La Generalitat 
està aplicant el pla de transformació digital que a hores 
d’ara presenta un alt grau d’avanç . En concret, s’han assolit 
objectius com ara el registre únic per a la Presidència de La 
Generalitat, totes les conselleries i els organismes autònoms; 
la valisa electrònica i la firma electrònica de documents que 
envien totes les conselleries i organismes autònoms així 
com també la signatura des de dispositius mòbils en cas que 
es demane; una nova versió de la carpeta ciutadana la qual 
permet accedir també des de dispositius mòbils i està inte-
grada amb la clau «clave», que és el sistema d’identificació del 
ciutadà que fa servir l’administració de l’estat; la consulta de 
l’estat de tramitació d’expedients integrada en el punt d’accés 
general de l’administració general de l’estat i una nova versió 
de la plataforma de tramitació telemàtica de La Generalitat 
amb un disseny homogeni amb la carpeta ciutadana accessi-
ble també des de dispositius mòbils, integrada en el sistema 
de l’administració general de l’estat, «clave», firma d’identifi-
cació i signatura i amb possibilitat de fer-hi pagaments amb 
targeta de crèdit .

Avanços en la plataforma autonòmica d’interoperativitat 
connectada a la plataforma de l’administració general de l’es-
tat de manera que fa possible la verificació de dades entre 
administracions i s’estalvia demanar dades al ciutadà . Així, 
recentment, s’hi va incorporar la verificació de nous docu-
ments com ara l’acreditació de famílies monoparentals de la 
renda o del poder notarial; punt únic de notificacions per a 
grans destinataris, els quals poden implementar un procés 
automàtic per accedir-hi, comparéixer a les notificacions i 
gestionar-les des de dins de la seua organització .

S’han fet tres instal·lacions pilot al Complex Administratiu 
Nou d’Octubre, de digitalització certificada integrada amb el 
registre d’entrada .

I pel que fa a l’àmbit normatiu s’han regulat mitjançant decret 
del Consell els sistemes alternatius d’identificació i firma; 
s’ha publicat l’orde que regula l’ús de CSV com a sistema de 
signatura de documents, i fa menys d’un mes, el 19 de gener, 
es va publicar en el DOGV l’ordre sobre política de gestió de 
documents electrònics de La Generalitat .

En definitiva, senyoria, en una legislatura hem passat d’una 
administració on un ús parcial i inadequat de l’electrònica 
generava inseguretat i obligava sovint a duplicar els procedi-
ments, a una administració del segle XXI oberta i accessible 
als ciutadans des de qualsevol lloc les vint-i-quatre hores del 
dia durant els tres-cents sixanta-cinc dies de l’any . . . 

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies . 

El conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

 . . .i també tenint en compte la bretxa digital terrestre que 
(inintel·ligible)  . . . sempre la costa i l’interior valencià .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a la pregunta número 1 .523, que formula la diputada 
Llum Quiñonero, també al conseller d’hisenda .

Señora Quiñonero, cuando quiera . 

La senyora Quiñonero Hernández:

Sí, bona vesprada, conseller .

Molta feina té vosté aquesta vesprada .

La pregunta es en qué situación está el proceso de cesión 
de la Ciudad Deportiva de Alicante al ayuntamiento de la 
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ciudad . A estas alturas ya conozco la respuesta pero me pare-
cía interesante para poder establecer también una pregunta 
y una reflexión sobre la necesaria colaboración entre 
instituciones .

En junio de 1990 se estableció un convenio entre La 
Generalitat y el ayuntamiento para la gestión y uso de la 
Ciudad Deportiva de Alicante por un tiempo de veinticinco 
años . Este espacio deportivo, antiguo hipódromo, fue parte 
de los bienes del gobierno autonómico recibidos cuando se 
puso en marcha el Consell en el 1982 . De hecho, se llamaba 
entonces «Francisco Franco» . Once campos de fútbol, pistas 
de minibásquet, pistas de atletismo, gimnasio…, bueno, más 
de catorce mil metros cuadrados situados en un distrito 
saludable y deportivo en el que está también el estadio del 
Hércules, las piscinas municipales del Tossal, todo ya ahora 
insuficiente para una población de la ciudad durante décadas 
mal atendida o directamente abandonada .

La cesión, ha dicho el alcalde de la ciudad, va a facilitar la 
realización de obras y el mantenimiento del complejo depor-
tivo de forma diligente sin tener que estar pidiendo permisos 
a la Conselleria de Educación, Cultura y Deporte . 

Lamento que en tiempos en los que el gobierno municipal 
y el autonómico estuvieron en manos del Partido Popular 
se apostara tan escasamente por mantener en condiciones 
estas infraestructuras .

Me consta que esta cesión ya ha sido realizada, que la solici-
tud comenzó bajo el gobierno del tripartito y que fue rubri-
cada el pasado 26 de diciembre . Yo quiero aprovechar la 
oportunidad para hacer una reflexión sobre lo que considero 
imprescindible colaboración de las instituciones obligadas a 
gestionar el (inintel·ligible)  . . .

Traigo a colación la propuesta de resolución que mi grupo 
parlamentario aprobó por unanimidad en esta cámara, en 
el 2017, y que posibilitó que La Generalitat comenzara las 
negociaciones para ser parte titular del Teatro Principal de la 
ciudad, cuestión que, a fecha de hoy, es ya un hecho y estoy 
convencida de que dará buenos frutos .

Creo firmemente que ayuntamientos y el gobierno auto-
nómico están llamados a entenderse y, en la medida de sus 
competencias, también las diputaciones . Las instalaciones 
deportivas son pieza central para la vida de nuestros pueblos 
y ciudades, espacios para la actividad de ocio, deportiva, de 
convivencia, imprescindibles para una intensa y saludable 
convivencia ciudadana .

Me consta que en la ciudad hay más dependencias depor-
tivas bajo la titularidad de La Generalitat que han sufrido 
durante décadas falta de atención y mantenimiento . Me 
refiero, también, al centro de tecnificación que tras décadas 
de abandono sigue a la espera de una inversión que subsane 
todas sus deficiencias. Problemas eléctricos, problemas en 
las cubiertas, por ejemplo . Se trata de un espacio a dispo-
sición de los deportistas de competición de élite para que 
puedan desarrollar su potencial al máximo para conseguir 
el nivel deportivo más elevado . Tenemos aún problemas que 
resolver .

Me preocupa, conseller, que nos vayamos pasando la pelota 
de nuestro patrimonio común y tengamos, el uno por el otro, 

la casa sin barrer . La ciudad deportiva ha pasado ya a ser de 
titularidad municipal, pero sigue habiendo un puñado de 
instalaciones deportivas en aquel entorno en estado defi-
ciente y en manos de La Generalitat .

Creo que acertamos en proponer un acuerdo para ser parte 
del Teatro Principal alicantino . Creo que hay proyectos, como 
la recuperación, por ejemplo, para la ciudad del cine Ideal, 
que La Generalitat debería considerar, en pleno centro de 
la ciudad, junto al teatro, para ampliar un espacio de cultura 
central para la ciudad . (Se sent una veu que diu: «Ideal para la 
ciudad.» Aplaudiments) Y me parece que, de igual modo, se 
debería considerar para los espacios deportivos esenciales y 
tan repletos de vida cada día .

Colaboración entre instituciones, que las responsabilida-
des comunes suman y que dejemos de un lado una rivalidad 
absurda que no beneficia a aquello a lo que hemos venido 
aquí, a defender a la gente, a defender el bien común .

Muchas gracias, señoría . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora Quiñonero . (Se sent una veu que diu: «Ideal 
para la ciudad. Ideal para la ciudad.»)

Per favor, pregaria que baixaren el to de les converses que 
estan mantenint, perquè resulta difícil escoltar els diputats .

Quan vullga, conseller . Quan vullga . 

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyora presidenta .

Senyoria .

A hores d’ara, l’immoble anomenat Ciutat Esportiva Antonio 
Valls, situat al carrer Teulada de la ciutat d’Alacant, es troba, 
com vosté ha dit molt bé, sota la titularitat de l’Ajuntament 
d’Alacant, en virtut de la cessió feta per resolució del conse-
ller que li parla, la qual fou comunicada a l’ajuntament amb 
data 26 de desembre de 2018 i que l’ajuntament va accep-
tar, per acord de la junta de govern local de 22 de gener 
d’enguany .

La cessió, cal dir-ho, s’ha fet mitjançant la fórmula de muta-
ció demanial, segons el que disposa l’article 37 i la dispo-
sició addicional onzena de la Llei 14/2003, de patrimoni 
de La Generalitat, a sol·licitud de l’Ajuntament d’Alacant, 
segons acord que va adoptar la junta de govern local el 16 
d’octubre de 2018 i a proposta de la Conselleria d’Educació, 
Investigació, Cultura i Esport, a la qual es trobava adscrit 
l’immoble, com a bé de domini públic qualificat com a espai 
esportiu, segons el Pla general d’ordenació urbana d’Alacant .

La Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport, 
mitjançant escrit de 19 d’octubre de 2018, va proposar 
l’inici del procediment per a aprovar la cessió sol·licitada per 
l’Ajuntament d’Alacant per a desenvolupar-hi usos i serveis 
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esportius, havent d’assumir l’ajuntament el compromís 
d’efectuar la declaració d’obra nova de les instal·lacions que 
estan ubicades allí .

D’acord amb això, havent-se compromés l’Ajuntament 
d’Alacant a efectuar esta declaració d’obra nova i a regu-
laritzar la situació física i jurídica de l’immoble i comptant 
amb l’informe del servei de gestió immobiliària, emés el 
21 de desembre –fa no res– de l’any 2018, d’avaluació de 
l’immoble, vaig resoldre la mutació demanial sol·licitada .

Però m’agradaria subratllar una cosa abans d’acabar . 
D’acord amb esta resolució, l’ajuntament adquirix la titulari-
tat, havent d’assumir totes les obligacions inherents al dret 
de propietat, encarregats de fer la declaració d’obra nova 
o antiga que calga regularitzar i fer la declaració cadastral 
corresponent, referenciant la parcel·la i els immobles .

La Generalitat podrà sol·licitar l’ús puntual de les depen-
dències de l’immoble per a celebrar actes o esdeveniments 
esportius que organitze, que haurà d’autoritzar l’ajuntament, 
sense que La Generalitat haja de pagar cap taxa o preu 
públic .

I l’Ajuntament d’Alacant mantindrà la titularitat, en tant que 
el bé transmés es destine a l’ús que ha motivat la mutació, 
senyoria . En cas contrari, haurà de revertir al patrimoni de 
La Generalitat, amb totes les millores que s’hagen realitzat i 
sense cap dret a la indemnització . És a dir, s’ha fet una cessió 
de titularitat condicionada, condicionada a un ús escaient 
d’aquelles instal·lacions . En tot cas, ho ha fet per decisió de 
la conselleria d’esport, evidentment, però tenint molt en 
compte que tindrà la designació adequada, perquè, si no, 
tindrem tot el dret a demanar la reversió cap a patrimoni de 
La Generalitat .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a la següent pregunta, que és la 1 .707, que formula 
el diputat Antonio Joaquín Woodward i correspon també la 
resposta al conseller d’hisenda .

Señor Woodward, cuando quiera . 

El senyor Woodward Poch:

Muy buenas tardes, señor conseller .

Mire, como hemos leído y usted debe saber de primera mano, 
el déficit público de la Comunidad Valenciana aumentó en 
550 millones de euros hasta el pasado mes de noviembre, 
pasando de 328 millones de euros a 878 millones en un año, 
situándose en el 0,78% del PIB .

Con este panorama, nos situamos a la cabeza del déficit de las 
comunidades autónomas, en comparación con su PIB, por encima 
de otras como la Región de Murcia o Castilla-La Mancha .

¿Considera el Consell que los ingresos previstos en el presu-
puesto de La Generalitat para el ejercicio 2018 eran los 
adecuados para cumplir con el objetivo de déficit? Ya que le 
puedo adelantar que estos hechos ya han ocurrido, y se lo 
digo porque han ocurrido tras la respuesta que le ha dado a mi 
compañero Rubén Ibáñez a las preguntas que le había hecho .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor Woodward .

Conseller . 

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyora presidenta .

Senyoria .

En l’elaboració dels pressupostos de La Generalitat per a 2018 
es van consignar ingressos per un import global de 19 .956 mili-
ons d’euros, dels quals els ingressos no financers van ascendir a 
14 .717 milions, un 8,33% més que en l’exercici anterior .

I, quant a l’execució d’estos ingressos no financers, cal asse-
nyalar que els drets reconeguts, a 31 de desembre de 2018, 
ascendien a 13 .337 milions, la qual cosa suposa –prenga 
nota– un 90,62% de la previsió inicial i un 2,84 més que l’in-
gressat en l’exercici anterior .

A estos efectes, cal assenyalar que la diferència entre els 
ingressos no financers previstos en el pressupost inicial i els 
realment comptabilitzats al tancament de l’exercici ascen-
dix a 1 .380 milions, xifra molt similar a la dels famosos 1 .325 
milions que es van pressupostar como a previsió de millora 
del model de finançament de la nostra comunitat.

Per tant, senyoria, respecte a si la previsió d’ingressos efec-
tuada en l’elaboració del pressupost de 2018 era l’adequada 
per a complir l’objectiu de dèficit, no podem més que respon-
dre afirmativament.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies .

Señor Woodward, adelante . 

El senyor Woodward Poch:

Sí, sí, señor conseller, entiendo la respuesta y sabe que 
somos nosotros también plenamente conscientes de que 
una parte importante del déficit viene provocado por la 


